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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI  Saziv  

Jesenja sesija  

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje 

Sednica br. 24 

Zgrada Skupštine, sala  N - 302 

Priština, dana 24. septembar 2018. godine, u 13:00 časova 

 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali: Besa Baftiu, Fatmire Mulhaxha- Kollçaku, Enver Hoti, Miljana 

Nikolić, Haxhi Avdyli, Flora Brovina, Bekim Haxhiu, Time Kadrijaj i Fikrim Damka.  

 

Odsutni: Drita Millaku i Naser Rugova.   

 

Pozvani: Pleurat Sejdiu, Predsedavajući Komore Lekara Kosova (KLK); Arianit Jakupi, 

Predsedavajući Komore Farmaceuta Kosova (KFK); Dafinë Ibrahimi- Kaqiu, Predsedavajuća 

Komore Fizijatrije i Fizioterapeuta Kosova (KFFK); Naim Rrustemi, predsedavajući Komore 

medicinskih tehničara i babica (KMTK).   

 

Ostali učesnici: Rrezart Halili, Naser Gjonbalaj, KLK; Arianit Jakupi, Dafinë Ibrahimi- Kaqiu,  

KFFK; Naim Rrustemi,  KMTK i medije.  

 

 

Sednicom je predsedavala,  Besa Baftiu, predsednica Komisije.  

 

          

DNEVNI RED: 
 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Sastanak sa predsedavajućima stručnih zdravstvenih Komora; 

3. Razmatranje Nacrt Zakona o socijalnim preduzećima; 

4. Razmatranje Nacrt Zakona o ratifikaciji Sporazuma o socijalnim osiguranjima između 

Republike Kosova i Švajcarske Konfederacije;   

5. Razmatranje Nacrt Zakona o ratifikaciji Sporazuma o socijalnim osiguranjima između 

Republike Kosova i Belgijske Kraljevine; 

6. Razno 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 
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Dnevni red je usvojen bez ijedne promene. 

 

2. Sastanak sa predsedavajućima stručnih zdravstvenih Komora  
 

Predsednica, navela je da su bili pozvani 5 predsedavajućih Kosova, međutim predsedavajući 

Komore stomatologa se ne nalazi na Kosovu. Ona je dala reč svim predsedavajućima, po 

redosledu, kako bi predstavili ukratko njihov dosadašnji posao.   

 

Pleurat Sejdiu, naveo je da kada je on stupio na čelu Komore Lekara, postojale su samo nekoliko 

manjkavih uredbi, nije bilo članstva niti su postojale finansije. Prvih šest meseci počeli smo s 

članstvom, stabilizacijom zakonskog okvira kao i financijskom stabilizacijom. On je naveo da na 

početku je stekao informaciju da na Kosovu su 2400 lekara, a da trenutno ima 3840 učlanjenih 

lekara i oko 300 njih nam nedostaju, to jest nisu se učlanili prema biračkim listama. Takođe je 

naveo da je predložio da 1% njihove osnovne plate, bude dodeljena za članarinu. A naveo je 

takođe da do kraja godine biće izvršena analiza vezano za tu kvotu. Isto tako je naveo da se radi 

na neprekidnoj stručnoj edukaciji. Predsedavajući je pričao i o određivanju rokova za nastavak 

licenci i naveo da su u ovom pogledu vrlo dobro osnaženi.  

 

Arianit Jakupi, naveo je da je izvršena konsolidacija organa Komore. Po njemu, izrađen je 

četvorogodišnji program za dalji rad. Naglasio je da na Kosovu su oko 1000 farmaceuta. Spisak 

farmaceuta je pristupačan na veb stranici. U rekordnom roku, primljeni su u Međunarodnoj 

Federaciji Farmacije i očekuju pozitivan odgovor od stane Mreže Evropskih Farmaceuta. 

 

Dafina Ibrahimi- Kaqiu, navela je da je veliki izazov specijalizacija. Šta više, navela je da 

postoje problemi vezani za članstvo, ali da trenutno imaju oko 700 članova i da su primljeni u 

Svetskoj Konfederaciji Fizioterapeuta, i da će biti prisutni na sledećem kongresu, s potpunim 

pravima. Ona je navela da mandat tužioca Komore je kratak i kao takav se treba promeniti.  

 

Naser Rrustemi, naveo je da su oko 26000 članova i ključni izazov je neprekidna stručna 

edukacija. Proces licenciranja teče u redu i rade na istome i za medicinske tehničare, koji su 

nezaposleni, kao i da imaju jedan fond, koji se naziva Fond solidarnosti, vezano za ova pitanja. 

On je obavestio poslanike da ima oko 12 zaposlenih u svom osoblju.   

 

Fatmire Mulhaxha- Kollçaku, navela je da je Komora opozicija Ministarstva Zdravstva i da je 

uloga Komora podržavanje zdravstvenih stručnjaka. Šta više, navela je da se trebaju podržavati 

zdravstveni stručnjaci, da jedan deo specijalizacije obave van države, međutim ove mogućnosti da 

ne budu uvek pružene istim lekarima. Ona je rekla da se mladi lekari trebaju podstaći, da završe 

staž i treba se znati ko može a ko ne imati ulogu mentora.  

 

Enver Hoti, postavio je pitanje predstavniku Komore Lekara, da li kasne u prenosu nadležnosti 

Ministarstva zdravstva. On, isto tako je naveo da se primećuje nedostatak lekara po zdravstvenim 

institucijama, zbog specijalizacija. 

 

Time Kadrijaj, postavila je pitanje:  Šta će se desiti sa osobljem u Ministarstvu zdravstva, da li 

će preći po Komorama? Navela je da možemo vršiti izmenu i dopunu zakona o pravima lekara. 

Takođe je postavila pitanje da li se pokrivaju apoteke sa po jednim farmaceutom kao što to zakon 

predviđa. 
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Haxhi Avdyli, pozdravio je rad Komora, gde je i sam član. Pitao je: Koliko ste koordinisani sa 

stručnim udruženjima  i koliko imate financijske podrške od strane Ministarstva zdravstva? 

Naveo je da su Komore bile ćutljive o kaznama i suspendovanjima koje su se desile lekarima.  

 

Flora Brovina, rekla je da je naša dužnost da se vidi da li se zakon primenjuje i da li funkcionišu 

komore. Pitala je: Da li su Komorama preneta sredstva licenciranja? Da li ima licenciranih lekara 

iz redova srpske manjine?   

 

Fikrim Damka, naveo je da ukoliko ne postoji jednakost među lekarima u javnom i privatnom 

sektoru, po njemu to je kršenje zakona. On se zahvalio Komori medicinskih tehničara, koji su u 

Prizrenu omogućili stručnu edukaciju na turskom jeziku.   

 

Bekim Haxhiu, naveo je da je primena zakona bitna i da je predviđeno da 0.7% od državnog 

budžeta bude dodeljeno za naučna istraživanja a tu se obuhvata i neprekidna stručna edukacija. 

Međutim, ovo se nikada nije ispoštovalo. On je naveo da Ministarstvo zdravstva nije htelo da 

dodeli nadležnosti u oblasti specijalizacija i da su se u toj oblasti desile brojne zloupotrebe.  

 

Predsednica, navela je da postoji zahtev od strane Komore Farmaceuta, koja se tiče mogućnosti 

njihovog učešća u Odboru Socijalnih Osiguranja. Ona je pitala vezano za naplaćivanje članarine, i 

zašto ti nije moguće za poslanike pošto isti ne rade po klinikama.   

 

Pleurat Sejdiu, naveo je da zdravstvene institucije su obavezne da imaju budžetski kod za 

stručnu edukaciju svojih zaposlenih. Vezano za sredstva ministarstva, naveo je da su na sudskom 

postupku. Šta više, naglasio je da se srpska zajednica povukla iz komore, nakon ubistva Olivera 

Ivanovića, dok ima zastupljenosti turske zajednice. Takođe je naveo da oko 80% stranih lekara 

rade bez licence a to je i krivično delo. Vezano za prenos zaposlenih, naveo je da su isti odbili da 

dođu i da su nastavili svoj posao sa ostalim zaposlenim. 

 

3. Razmatranje Nacrt Zakona o socijalnim preduzećima  
 

Predsednica, navela je da danas razmatramo ključni izveštaj o Nacrt Zakonu o socijalnim 

preduzećima. Sve stalne komisije su isti razmotrile, a ovom prilikom Komisija za Zakonodavstvo 

pružilo je nekoliko primedbi, međutim nisu dali predloge ili izmene i dopune. Osim primedbi o 

političkim partijama, sve ostale primedbe su neosnovane.    

 

Komisija, nakon diskusije, jednoglasno usvojila  ključni izveštaj o Nacrt Zakonu o socijalnim 

preduzećima i donelo sledeću: 

 

O d l u k u 

 

Usvaja se ključni izveštaj o Nacrt Zakonu o socijalnim preduzećima i isti se upućuje na usvajanje 

na sednici.  

 

 

 

 

4. Razmatranje Nacrt Zakona o ratifikaciji Sporazuma o socijalnim osiguravanjima 

između Republike Kosova i Švajcarske Konfederacije 

 



4 

 

Predsednica, navela je da danas pred nama imamo na razmatranje Nacrt Zakon o ratifikaciji 

Sporazuma o  socijalnim osiguravanjima između Republike Kosova i Švajcarske Konfederacije. 

Mi svi znamo bitnost ovog Sporazuma, jer postoje godine od kako se o istom diskutuje.  

 

Komisija,  nakon diskusije, jednoglasno usvojila je Nacrt Zakon o ratifikaciji Sporazuma o  

socijalnim osiguravanjima između Republike Kosova i Švajcarske Konfederacije, i donela je 

sledeću:   

 

O d l u k u  

 

Usvaja se Nacrt Zakon o ratifikaciji Sporazuma o  socijalnim osiguravanjima između Republike 

Kosova i Švajcarske Konfederacije i isti se upućuje na sednici za ratifikaciju.  

  

 

 

5. Razmatranje Nacrt Zakona o ratifikaciji Sporazuma o socijalnim osiguranjima između 

Republike Kosova i Belgijske Kraljevine 
 

Predsednica, navela je danas pred nama isto tako imamo razmatranje Nacrt Zakona o ratifikaciji 

Sporazuma o socijalnim osiguranjima između Republike Kosova i Belgijske Kraljevine. Isto tako 

i ovaj sporazum je od posebne bitnosti i da mi kao komisija ga moramo podržati.   

 

Komisija,  nakon diskusije, jednoglasno usvojila je Nacrt Zakon o ratifikaciji Sporazuma o  

socijalnim osiguranjima između Republike Kosova i Belgijske Kraljevine i donela je sledeću:   

 

O d l u k u  

 

Usvaja se Nacrt Zakon o ratifikaciji Sporazuma o  socijalnim osiguranjima između Republike 

Kosova i Belgijske Kraljevine i isti se upućuje na sednici za ratifikaciju.  

 

6. Razno 

 

Predsednica nje obavestila prisutne da u Petak će biti poseta  BUKSK-a, gde će se sastati sa 

direktorom BUKSK-a. Dok, sutra imamo pozivnicu od strane Federacije zdravstva, koja 

organizuje okrugli sto, gde će se diskutovati o Nacrt Zakonu o platama.  

 

 

Sednica je završena u 15:30 časova. 

 

Pripremilo:                                                                               Predsednica Komisije, 

Osoblje podrške Komisije.                                       

                                                                                                        Besa BAFTIU  

 

 

 


